
K O M I S J A 
BUDŻETU i FINANSÓW 

RADY GMINY 
Lasowice wielkie Protokół nr 10/2025 

z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów 
Rady Gminy Lasowice Wielkie 

z dnia 17 lutego 2025 r. 

Tematem posiedzenia komisji było: 
1. Rozpatrzenie - analiza pism przekazanych na posiedzenie komisji: 

• Urzędu Gminy nr FN.3026.38.2025 z dnia 12.02.2025r. dotyczące 
zakresu przekazanych materiałów na posiedzenie komisji. 

• Wójta Gminy Kozłowo z dnia 29.01.2025r. w sprawie wsparcia 
finansowego lub rzeczowego 

2. Analiza projektów uchwał: 
• w sprawie zmiany budżetu gminy na 2025r. oraz Wieloletniej 

Prognozy Finansowej 
• w sprawie dopłaty do taryfy dla zbiorowego odprowadzania 

ścieków na terenie miejscowości Jasienie i Szumirad w Gminie 
Lasowice Wielkie 

• w sprawie dopłaty do taryfy dla zbiorowego odprowadzania 
ścieków w Gminie Lasowice Wielkie 

3. Analiza Uchwał Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Opolu: 

• Uchwała nr Du/62/2025 z dnia 24 stycznia 2025r. w sprawie 
opinii o możliwości sfinansowania deficytu określonego w 
uchwale budżetowej Gminy Lasowice Wielkie na 2025 rok 

• Uchwała nr Dł/67/2025 z dnia 24 stycznia 2025r. w sprawie 
opinii 
o prawidłowości planowanej kwoty długu Gminy Lasowice 
Wielkie 

4. Sprawy bieżące 

W dniu posiedzenia komisji pismem z 17 lutego 2025 r. 
przekazano członkom Komisji, dodatkowe materiały dot.: 
• Materiały w zakresie wprowadzenia do budżetu gminy na lata 2025 -

2026 zadania pn. „Budowa żłobka na, terenie Gminy Lasowice 
Wielkie" (pismo GK.7021.3.12.2025 z 17.02.2025 r.) oraz źródeł 
finansowania zadania. 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2025. 
• Powyższe zmiany uwzględnione zostaną w Wieloletniej prognozie 

Finansowej. 
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• Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki na 
realizację zadania pn.: „Budowa żłobka na terenie Gminy Lasowice 
Wielkie". 

Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie przyjęła przedstawiony 
porządek obrad (5 głosów „za"; 0 „przeciw"; 0 „wstrzymujących się"). 

Na posiedzeniu nieobecna była Przewodnicząca Komisji Klaudia Schudy. 
Oprócz członków Komisji, w posiedzeniu wzięli udział: 
Daniel Gagat - Wójt Gminy; 
Izabela Dokupił - Skarbnik Gminy; 
Tomasz Olejnik - Sekretarz Gminy 

Ad. 1 Rozpatrzenie - analiza pism przekazanych na 
posiedzenie komisji 

Pismo nr GK.3.7.2025 z 10.02.2025 r. dot. dokonania 
zmian w budżecie gminy na rok 2025 dot. zadań 
zaplanowanych do realizacji w ramach Funduszu Sołeckiego 
Szumiradu - pismo stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Podczas zebrania wiejskiego w dniu 09.02.2025 r. ustalono o 
dokonaniu zmiany zadań uchwalonych do realizacji w ramach Funduszu 
Sołeckiego na 2025 r. - zmiana jest związana z realizacją zadania z 
Marszałkowskiej Inicjatywy Sołeckiej. 

Komisja akceptuje przedłożone pismo. 

Pismo nr GK.3.8.2025 z 10.02.2025 r. dot. dokonania 
zmian w budżecie gminy na rok 2025 dot. zadań 
zaplanowanych do realizacji w ramach Funduszu Sołeckiego 
Wędryni - pismo stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Podczas zebrania wiejskiego w dniu 07.02.2025 r. ustalono o 
dokonaniu zmiany zadań uchwalonych do realizacji w ramach Funduszu 
Sołeckiego na 2025 r. - zmiana jest związana z realizacją zadania z 
Marszałkowskiej Inicjatywy Sołeckiej. Komisja wysłuchała wyjaśnień 
złożonych przez Wójta Gminy Daniela Gagat- Gmina do remontu drogi 
dokłada 100.000 zł.; droga jest zniszczona po objeździe. 

Komisja akceptuje przedłożone pismo. • 

Pismo nr GK.3.6.2025 z 10.02.2025 r. dot. dokonania 
zmian w budżecie gminy na rok 2025 dot. zadań 
zaplanowanych do realizacji w ramach Funduszu Sołeckiego 
Osi - pismo stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Podczas zebrania wiejskiego w dniu 07.02.2025 r. ustalono o 
dokonaniu zmiany zadań uchwalonych do realizacji w ramach Funduszu 
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Sołeckiego na 2025 r. - zmiana jest związana z realizacją zadania z 
Marszałkowskiej Inicjatywy Sołeckiej. 

Komisja akceptuje przedłożone pismo. 

Pismo nr GK.3.7.2025 z 10.02.2025 r. dot. dokonania 
zmian w budżecie gminy na rok 2025 dot. zadań 
zaplanowanych do realizacji w ramach Funduszu Sołeckiego 
Trzebiszyna - pismo stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 

Podczas zebrania wiejskiego w dniu 05.02.2025 r. ustalono o 
dokonaniu zmiany zadań uchwalonych do realizacji w ramach Funduszu 
Sołeckiego na 2025 r. - zmiana jest związana z realizacją zadania z 
Marszałkowskiej Inicjatywy Sołeckiej. 

Komisja akceptuje przedłożone pismo. 

Pismo nr GK. 7021.3.10.2025 z 11 lutego 2025 r. w 
sprawie zabezpieczenia w budżecie gminy na 2025 r. 
dodatkowych środków na remont posadzek w budynku remizy 
w Jasieniu w kwocie 11.000 zł. Razem kwota przeznaczona na 
to zadanie remontowe wyniesie 21.000 zł. - pismo stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 

Komisja wysłuchała wyjaśnień złożonych przez Wójta Gminy, który 
wyjaśnił że woda podmyła posadzkę i wymagany jest remont, w remizie 
OSP w przyszłości konieczne będą dalsze remonty. Radna Gabriela 
Prochota wyjaśniła, że część remontów została wykonana przez 
strażaków we własnym zakresie. 

Komisja akceptuje przedłożone pismo. 

Pismo nr GK.7021.3.9.2025 z 11 lutego 2025 r. dot. 
dokonania w budżecie gminy na rok 2025 zmiany nazwy 
zadania inwestycyjnego z „Przebudowa drogi w Jasieniu (od 
kościoła do DK 45) - opracowanie dokumentacji na 
„Rozbudowa drogi gminnej 101401 O w miejscowości Jasienie 
opracowanie dokumentacji" - pismo stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 

Komisja wysłuchała wyjaśnień złożonych przez Skarbnik Gminy, 
Izabelę Dokupił, zmiany mają charakter porządkowy. 

Komisja akceptuje przedłożone pismo. 

Pismo nr GK.7021.3.11.2025 z 11 lutego 2025 r. dot. 
zabezpieczenia w budżecie gminy na rok 2025 środków w 
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kwocie 16.000 zł. z przeznaczeniem na remont Sali wiejskiej w 
Chudobie - pismo stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Komisja wysłuchała wyjaśnień złożonych przez Wójta Gminy -
który wyjaśnił, że Sala wymaga remontu, jest to związane z 
funkcjonowaniem wcześniej Sali jako miejsce noclegowe dla obywateli 
Ukrainy. Komisja akceptuje przedłożone pismo. 

Pismo Gminy Kozłowo w sprawie wsparcia rzeczowego lub 
finansowego na rzecz budowy nowej szkoły - pismo stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 

Komisja wysłuchała wyjaśnień złożonych przez Sekretarza Gminy 
Tomasza Olejnik - który wyjaśnił, że prowadził rozmowy telefoniczne z 
przedstawicielami Gminy Kozłowo, na chwilę obecną pomoc rzeczowa 
jest wystarczająca - Gmina liczy na pomoc finansową. Po dyskusji radni 
ustalili, że sytuacja finansowa Gminy nie pozwala na udzielenie pomocy 
finansowej Gminie Kozłowo. 

Pismo GK.7021.3.12.2025 z 17 lutego 2025 r. dot. ujęcia 
w budżecie gminy na 2025 r. oraz wieloletniej prognozie 
finansowej środków finansowych przewidzianych na Budowę 
żłobka na terenie Gminy Lasowice Wielkie - pismo stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 

Komisja wysłuchała wyjaśnień złożonych przez Wójta Gminy który 
wyjaśnił, że są przygotowane dwa warianty budowy żłobka jeden z 
dofinansowaniem w ramach programu „Aktywny Maluch 2022 - 2029 w 
kwocie 1.698.226,56 zł. i konieczne będzie zaciągniecie kredytu w 
kwocie 3.200.000 zł., drugi wariant jest bez dofinansowania i konieczne 
będzie zaciągniecie kredytu 5.000.000 zł. W pierwszej wersji budowa 
żłobka ma się zakończyć do 31 marca 2026 r. żeby do czerwca 2026 r. 
rozliczyć dotację. W okresie od końca czerwca do września ma być 
uzyskane obłożenie 80 % czyli 20 dzieci - we wrześniu ma być 
wykazane że 80% obłożenia osiągnięto. Jeżeli taki poziom nie zostanie 
osiągnięty to wtedy trzeba będzie zwracać dofinasowanie. W drugim 
wariancie budowa żłobka będzie rozłożona na trzy lata. 

Skarbnik Gminy Izabela Dokupił, która przedstawiła na piśmie 
warianty finansowania budowy żłobka na terenie Gminy Lasowice 
Wielkie. Pierwszy wariant uwzględniający dofinasowanie z programu 
„Aktywny Maluch 2022 - 2029" i drugi wariant bez dofinasowania, 
przygotowane materiały uwzględniają zobowiązania finansowe jednostki 
samorządu terytorialnego z tytułu zaciągniętych pożyczek stan na 31 
grudnia 2024 r. Zobowiązania finansowe Gminy Lasowice Wielkie na 
2025 r. uwzględniają planowane kredyty lub pożyczki w kwocie 
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2.400.000 zł. na inwestycje zaplanowane w załączniku inwestycyjnym 
na 2025 r., nie ma wskazania do której inwestycji kredyt lub pożyczka 
będzie zaciągana, na pewno będzie dot. budowy kanalizacji w Ciarce, 
ponieważ nie otrzymano dofinasowania z KPO. W przygotowanych 
materiałach wskazano źródła finasowania zadania i koszty obsługi 
kredytu lub pożyczki inwestycyjnej, w tabeli wskazano spłatę rat 
kapitałowych i odsetek na poszczególne lata - pisma stanowią załącznik 
do niniejszego protokołu. Warianty nie uwzględniają wyposażenia i 
kosztów budowy placu zabaw. W roku 2026 konieczne będzie 
wyposażenie żłobka na które trzeba będzie przeznaczyć środki 
finansowe. 

Radni przychylili się pozytywnie do budowy żłobka, Wójt wyjaśnił 
że będzie ogłoszony przetarg w wersji z dofinansowaniem z programu 
„Aktywny Maluch" wtedy będzie informacja jakie jest zainteresowanie 
inwestycją i jaki będzie jej koszt. Jeżeli nie będzie możliwości realizacji 
wariantu pierwszego to wówczas zrezygnuje się z dofinansowania z 
programu „Aktywny Maluch" i rozpocznie się budowę żłobka w wariancie 
drugim w którym trzeba będzie zaciągnąć 5 min i rozłożyć budowę na 
trzy lata. Być może pojawią się w tym okresie jakieś inne źródła 
dofinasowania z których będzie można skorzystać. Pani Skarbnik 
wyjaśniła maksymalny poziom spłaty rat kapitałowych dla budżetu to 
kwota 1.300.000 zł./1.400.000 zł. górny limit którego nie można 
przekroczyć żeby wskaźniki zadłużenia były zachowane dlatego rozciąga 
się w wariancie drugim spłatę do 2034 r. 

Radny Piotr Kisiel wyjaśnił że jeśli gmina ma być atrakcyjna to 
należy nie odwlekać decyzji i rozpocząć budowę żłobka, żeby po raz 
kolejny nie wracać co kilka lat do tematu. 

Radny Piotr Kisiel zapytał Panią Skarbnik czy przedstawione plany 
finansowania budowy żłobka są realne, czy budżet Gminy będzie się 
spinał w kolejnych latach - bo opinia skarbnik jest najważniejsza -
Skarbnik wyjaśniła, że przedstawiała radnym obliczenia, jak wygląda 
zadłużenie w całości jak wygląda w każdym roku , jak wyglądają spłaty. 

Wójt wyjaśnił że Gmina ma złożone wnioski o dofinasowanie 
innych zadań - jeśli otrzyma dofinansowanie to będzie wymagany 
wkłada własny, co trzeba w przyszłości uwzględnić, być może trzeba 
będzie rezygnować z dofinansować, bo nie będzie możliwości zaciągania 
pożyczek i kredytów, ma jednak nadzieję, że po przetargu koszt budowy 
żłobka będzie niższy. 

Wójt wyjaśnił że projekt budowy żłóbka spełnia najwyższe 
standardy konsultował to z innymi projektantami. Po zakończeniu 
budowy żłobka konieczne będzie zarejestrowanie żłobka, utworzenie 
nowej jednostki organizacyjnej, zatrudnienie dyrektora i kadry. 
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Radny Piotr Kisiel zapytał, czy nie stworzyć Centrum Usług 
Wspólnych przy okazji budowy żłobka. Sekretarz Gminy Tomasz Olejnik 
wyjaśnił że jest przygotowany plan audytu w placówkach oświatowych 
który będzie uwzględniał utworzenie CUW, audytor ma dogłębnie 
sprawdzić jednostki, na podstawie wyników będzie można podejmować 
konkretne decyzje żeby pójść w konkretnym kierunku. 

Komisja akceptuje przedłożone pismo. 

Ad. 2 Analiza projektów uchwał 
• projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 
2025 r. oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej - projekt 
uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Komisja wysłuchała dodatkowych wyjaśnień złożonych przez Panią 
Izabelę Dokupił - Skarbnik Gminy Lasowice Wielkie. Część zmian jest 
konsekwencją przedłożonych do rozpatrzenia pism. Szczegółowe 
omówienie zmian znajdują się w uzasadnieniu do projektu wymienionej 
uchwały, które zostało przekazane w materiałach na sesję Rady Gminy. 

Komisja Budżetu i Finansów przyjęła projekt uchwały w sprawie 
zmiany budżetu gminy na 2025 rok oraz Wieloletniej Prognozy 
Finansowej (5 głosów „za"; 0 „przeciw"; 0 „wstrzymujący się"). 

• Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowej 
pożyczki na realizację zadania pn.: „Budowa żłobka na terenie 
Gminy Lasowice Wielkie" - projekt uchwały stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu. 

Uchwała jest konsekwencją przeprowadzonej wcześniej dyskusji dot. 
budowy żłobka. 

Komisja Budżetu i Finansów przyjęła projekt uchwały (5 głosów „za"; 
0 „przeciw"; 0 „wstrzymujący się"). 

• w sprawie dopłaty do taryfy dla zbiorowego 
odprowadzania ścieków na terenie miejscowości Jasienie i 
Szumirad w Gminie Lasowice Wielkie - projekt uchwały 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Komisja wysłuchała wyjaśnień złożonych przez Wójta Gminy. 
Szczegółowe omówienie zmian znajdują się w uzasadnieniu do projektu 
wymienionej uchwały, które zostało przekazane w materiałach na sesję 
Rady Gminy. 

Komisja Budżetu i Finansów przyjęła projekt uchwały (5 głosów 
„za"; 0 „przeciw"; 0 „wstrzymujący się"). 

6 



• w sprawie dopłaty do taryfy dla zbiorowego 
odprowadzania ścieków w Gminie Lasowice Wielkie - projekt 
uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Wójt poinformował radnych, że Hydrokom chce złożyć wniosek do 
Wód Polskich o skrócenie terminu obowiązywania obecnych taryf i 
podnieść koszt o 15% ceny za wodę i kanalizację więc może będzie 
konieczność zwiększenia dopłat za ścieki. Szczegółowe omówienie 
zmian znajdują się w uzasadnieniu do projektu wymienionej uchwały, 
które zostało przekazane w materiałach na sesję Rady Gminy.Komisja 
Budżetu i Finansów przyjęła projekt uchwały (5 głosów „za"; 0 
„przeciw"; 0 „wstrzymujący się"). 

Ad. 3 Analiza Uchwał Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Opolu: 

• Uchwała nr Du/62/2025 z dnia 24 stycznia 2025r. w sprawie 
opinii o możliwości sfinansowania deficytu określonego w 
uchwale budżetowej Gminy Lasowice Wielkie na 2025 rok 

• Uchwała nr Dł/67/2025 z dnia 24 stycznia 2025r. w sprawie 
opinii o prawidłowości planowanej kwoty długu Gminy 
Lasowice Wielkie 

Pani Skarbnik Gminy Izabela Dokupił wyjaśniła, że uchwały te nie 
uwzględniają planowanej pożyczki na budowę kanalizacji w Ciarce i bez 
budowy żłobka 

Komisja Budżetu i Finansów przyjęła informację do wiadomości 

Ad. 4 Sprawy bieżące . 
Komisji nie przedłożono spraw bieżących do procedowania. 

Podpisy członków komisji: 
1. Dariusz Pikor - z-ca przewodniczącego 
2. Rafał Goroński - członek 
3. Gabriela Prochota - członek 
4. Piotr Kisiel- członek 
5. Wioletta Woźny - członek 

Posiedzenie Komisji zakończono o godz. 16.20 
Protokolant: Piotr Lizoń 
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